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HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-03-06, § 23 

 

 Tid Tisdagen den 6 mars 2012 kl 17.00 – 19.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Måndagen den 12 mars 2012 

 
 

 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 Beslutande ledamöter: 

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M) §§ 1-12, 14-33  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-12, 14-32  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  
 

Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) § 13 för Jonas Nilsson (M) 

Viktor Strååt (M) §§ 13 för Per Ola Bosson (M) 

Anders Thureson (M) § 33 för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 
 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-12, 14-32  

Viktor Strååt (M) §§ 1-12, 14-33  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Kristina von Engeström (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-19, 21-33  

Sara Stenudd (V) §§ 1-32  
 

 Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anette Jansson §§ 1-22, Camilla Kjellin §§ 1-

22, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Lars Burman, 

Malin Ekman, Margareta Widell, Ulf Mohlander, samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 



  

 § 23 
Redovisning av rapport ”Kemikalier i varor - tillsyn hos möbelhandlare” 
Ett tillsynsprojekt i samarbete mellan Malmö, Göteborg och Stockholm 
Dnr 2011-018724 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten ”Kemikalier i varor – 

 tillsyn hos möbelhandeln”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder rapporten för kännedom till 

 Kemikalieinspektionen, branschorganisationer och till de besökta butikerna. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 7 februari 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) finner att nämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

I ärendet hänvisas till att regeringen föreslagit skärpta straffsanktioner för brott 

mot informationsplikten för vissa kemikalier i varor. Samtidigt har inga av de nu 

redovisade inspektionerna avslutats med föreläggande om att vidta åtgärder. 

Detta, trots att 8 av 19 undersökte butiker inte klarade Reach-förordningens 

informationskrav. 

 

Ett effektivt tillsynssystem behöver mer än skärpta straff. Påträffade 

överträdelser kan någon gång behöva resultera i påföljd. Ett förste steg kan vara 

att butiker som inte klarat informationskrav får ytterligare tillsynsbesök i 

framtiden. Ett avgiftsfinansierat, riskbaserat tillsynssystem kan behövas för 

information om kemikalier i varor. 

 

I fortsättningen kan förvaltningen också behöva göra egna analyser på stickprov. 

 

Staden kan bidra till en bättre efterlevnad genom att i sin upphandling ställa krav 

på information om produkter. Förvaltningen bör kunna erbjuda andra enheter i 

staden stöd med att ställa sådana krav. Enheter där barn vistas bör prioriteras. 

 

Kunskapen om att möbler kan innehålla farliga kemikalier är för låg bland de 

som köper möbler. 

 

Detta gäller både allmänheten och inköpare på olika verksamheter – inte minst 

inom Stockholms stad. 

 



  

Miljöförvaltningen – som besitter en erkänt hög kompetens inom 

kemikalieområdet – ska därför bidra till att öka kunskapen om vad man som 

köpare av möbler kan göra för att bidra till en så giftfri miljö som möjligt. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Mikael Magnusson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Rapporten visar att tillsyn har effekt. Kunskaperna har ökat i möbelbranschen 

jämfört med förra gången tillsyn gjordes. Det är bra att förvaltningen avser 

fortsätta med tillsyn av möbelbranschen. 

 

Regeringen måste komma till skott i frågan om hur den kommunala tillsynen 

skall finansieras. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


